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Den 17 . marts 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 744 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 11. marts 2022. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Morten Messerschmidt (DF). 

 

Spørgsm ål nr. 7 44 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Ministeren sagde den 9. februar 2022, at ministeren ville tage sagen op med EU's sundhedskommissær 

("Ny  udskældt lov  tv inger mere antibiotika i din flæskesteg, dr.dk), hvad har ministeren gjort, og hvad 

v il ministeren gøre fremadrettet både for at bremse de ny e regler på dansk jord, f.eks. gennem en æn-

dring af Fødevarestyrelsens fortolkningspraksis på området, og for at ændre EU -forordningen i  

Bruxelles, så Danmark får en undtagelse i EU-forordningen?"  

 

Svar 

Jeg har den 15. februar 2022 skrevet et brev til EU's sundhedskommissær om veterinærlægemiddelfor-

ordningens art. 106, stk. 1 , og dens mulige påvirkning på antibiotikaforbruget i Danmark. Sundheds-

kommissæren har i sit svar den 10. marts 2022 fastholdt, at en opdatering af markedsføringstilladel-

serne er den eneste mulige løsning på problemet. Jeg mener ikke, at svaret fra sundhedskommissæren 

er tilfredsstillende. Opdatering af markedsføringstilladelserne er en omfattende og omkostningstung 

proces, som ikke kan afhjælpe udfordringen på kort sigt.  Regeringen v il derfor nu tage sagen op i for-

bindelse med, at EU-Kommissionen har foreslået en ændring af en anden del af forordningen. Det er en 

forhandling, som fra dansk side håndteres af Sundhedsministeriet.     

 

Det er fortsat mit håb, at v i kan finde en god løsning.  

 

 

Rasmus Prehn  

/ 

 

 

Paolo Drostby 
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